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Protokoll från styrelsemöte  
 
Onsdag den 2022-02-16 kl 18.45 - 20.30 i Lovisedalstorpet 

 
§1 Mötets öppnande 
Ordförande för föreningen Lina Olsson öppnande mötet och hälsade styrelsen och inbjudna gäster 

välkomna. Närvarande var Lina Olsson, Martha Bengtsson, Carina Hild, Bernt Mattsson, Torbjörn 

Olsson samt Tinka Mattsson. 

 
§2 Val av sekreterare och justeringsman 
Till detta mötes sekreterare valdes Lina Olsson, till justeringsman Martha Bengtsson. 

 
§3 Föredrag om Ältasjön samt fotoutställning i Älta Centrum 
På årsmötet 2021-09-09 föreslog Martha Bengtsson att föreningen skulle kunna anordna ett föredrag 

med fotovisning och information om föreningen och ett föredrag om sjöns status och kvalitet och vad 

som görs för att förbättra det. Ordförande har pratat med Kim Forchhammer, som gärna ställer upp och 

visar sina foton. Ska vi bjuda in någon från Nacka kommun eller Stockholm Stad som 

föredragshållare? Styrelsen beslutade att vidtala en extern talare för att prata om Ältasjöns status, 

förslagsvis Birgitta Held Paulie. Vi kan även ta med FRÄS utställningsskärm. Lokal föreslås till Älta 

Kulturknut. Martha bokar lokal. Lina vidtalar Kim. Styrelsen föreslog att evenemanget är gratis för 

FRÄS medlemmar, och att medlemskap kan lösas för 100 kronor. Vi tar fram en affisch som sätts upp 

i Älta C samt en A4, som skickas ut tillsammans med årsmöteskallelsen. Vi mailar föreningens 

medlemmar och lägger även ut eventet på relevanta facebook-sidor.  

Mötet föreslog datumet 2022-04-07 ca 18.30, eller tidigare samma vecka. 

 

§4 Årsmöte 2022 
Styrelsen föreslog att årsmötet ska hållas 2022-03-31 18.30, förslagsvis i Lovisedalstorpet. 

Ordförande fick i uppgift att boka lokal, ordna med postutskick av kallelse med dagordning och 

uppmaning att betala in medlemsavgift för 2022. Vi skickar även ut ett mail till alla medlemmar. 

Ordförande skriver en verksamhetsberättelse för 2021 som skickas ut till styrelsen per e-post för 

granskning. Kassören fick i uppgift att ordna med bokslut, revision mm. Torbjörn fick i uppgift att 

uppdatera websidan, där alla årsmöteshandlingar läggs upp.  

Eventuellt övriga uppgifter inför årsmötet får fördelas senare. 

Klara kandidater till styrelse 2022: Lina, Carina, Bernt, Martha, Torbjörn och Tinka. Mötet föreslog en 

person som kan vidtalas med fråga om suppleantplats. 

 

§5 Skräpplockarpromenad 
Mötet beslutade att genomföra en skräpplockarpromenad på Nordiska Kusträddardagen  

2022-05-07 10.00-13.00. Samlingsplats utanför Älta IP café. FRÄS bjuder på picnic vid Klisätra 

ängar. Ordförande anmäler det som ett event inom ramen för Kusträddardagen/Håll Sverige Rent som 

även skickar soppåsar mm till FRÄS. Ordförande skickar ut mail till föreningens medlemmar samt 

lägger ut evenemanget i föreningens Facebookgrupp. Lina och Martha leder aktiviteten. 2021 köpte 

föreningen in fyra skräpplockare som kan återanvändas. 
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§6 Åtgärdsplan Älta Våtmark 
En fråga som föreningen driver mot Nacka kommun gäller åtgärder av Älta Våtmark. Föreningen 

stödjer bl a medborgarförslaget att det i den västra delen av våtmarken ska anläggas en våtmarkspark.  

Kommunen har tidigare tagit fram en åtgärdsplan för Älta Våtmark. 

Kommunen har meddelat att det inte är aktuellt att åtgärda den västra delen av våtmarken, eftersom t 

ex meandring skulle bli för dyrt då marken består av sprängsten.  

Nu när Älta Centrum byggs om ska även dagvatten avledas i dammar. Var kommer dessa dammar att 

anläggas och mynna ut?  

Martha och Bernt ska boka in ett möte i mars Sofia Åkerman, Vattenstrateg på Enheten offentlig 

utemiljö, Nacka kommun. 2022-03-18 i Lovisedalstorpet. Lina bokar lokal. 

Synpunkter att ta med till mötet: 

östra våtmarken 

- tidplan och ansvarig för genomförande av åtgärder enligt åtgärdsplanen 

- finns utbyte/utökning av vägtrummor Ältavägen med i vägplanen 

västra våtmarken 

 - när kommer det en åtgärdsplan för västra våtmarken? 

- skicka med remissvar, skrivelse om våtmarken samt medborgarförslag Våtmarkspark 

- var mynnar utloppet från Älta Centrum? 

 
§7 Reduktionsfiske 
Magnus Böklin som bedriver reduktionsfiske har kontaktat föreningen om möjligheterna för att 

bedriva reduktionsfiske i Ältasjön. Han har studerat sjön och funnit den lämpad för att reduktionsfiska.  

Två inslag om reduktionsfiske i Sövdesjön:  

3 minuter av dokumentären Fiskarnas Rike på SVT play.(ca 47:45 – 51:01) 

https://www.svtplay.se/video/32937510/fiskarnas-rike/fiskarnas-rike-2-sjon?id=85RYq2r 

https://www.svt.se/nyheter/lokalt/skane/miraklet-i-sovdesjon 

Även om forskningen kring reduktionsfiske ännu är i sin linda har det redan utförts med mycket goda 

resultat i Skåne och Blekinge. Sjöar kan få bättre fiske, bättre siktdjup, minska mängden kväve och 

fosfor samt kanske t o m uppfylla Nackas miljömål samt EUs lagstiftning Vattendirektivet samt bidra 

till forskningen på området.  

Aluminiumbehandling rekommenderas inte i Ältasjön, enligt Åtgärdsplanen för Ältasjön från 2014. 

Första årets reduktionsfiske samt provfiske kostar ca 100.000 då man provfiskar och reduktionsfiskar i 

samma trålning. Det går att söka statliga LOVA-bidrag, så kostnaden blir minimal. 

Efter år tre utvärderar resultatet från reduktionsfisket och det återmatas till Vattenmyndigheten/SLU/. 

En lämplig sjö bör uppfylla följande kriterier; 

- Vara klassad som Vattenförekomst och därmed omfattas av EUs Vattendirektiv om 

fosforreducering med 30% 

- Faunan i sjön ska innehålla en stor mängd mindre vitfisk (t ex mört, björkna, gärs, sarv, brax) 

- Gärna överst i ett sjösystem 

- En åtgärdsplan bör vara upprättad för sjön 

- Bonus om åtgärdsplanen avrekommenderar aluminiumbehandling och idéer på åtgärder saknas 

Ältasjön uppfyller samtliga dessa krav. Dessutom finns det redan årliga provfiskerapporter, sedan 10-

tals år tillbaka. 

Mötet föreslog är att vidtala Ältasjöns FVOF om reduktionsfiske. 
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§8 Konstgräsgranulat/Älta IP 
På årsmötet 2020-10-07 fick styrelsen i uppgift att granska vad som hänt med hanteringen av 

konstgranulat på Älta IP. Vid snösmältning och skyfall har granulatet följt med dagvattnet genom 

brunnar och rör från fotbollsplanen ut i Ältasjön. Granulat är mikroplast som bl a kan skada fisken i 

sjön. Status i ärendet:  

Det finns en laga-kraftvunnen dom som kom sommaren 2020, vilken tvingar fritidsnämnden i Nacka 

att upprätta en åtgärdsplan samt genomföra åtgärder för att förhindra att granulatet spolas ut i Ältasjön.  

Nacka Miljö och Stadsbyggnadsnämnd beslutade i december 2020 att införa inspektion av Nackas 

fotbollsplaner i Tillsynsplanen för miljötillsyn i Nacka kommun. Miljötillsyn av Älta IP skedde av 

miljöenheten under 2021, vilket ledde till att fritidsnämnden vidtog åtgärder. 

Miljöenheten konstaterade att granulat spreds från konstgräsplanen på Älta IP till dagvattenbrunnar 

som inte var skyddade. Där har fritid och NVOA har under 2021/2022 samarbetat för att installera ett 

slags filterkassetter, som ska fånga upp granulat. Installationen färdigställdes under januari 2022. 

Slutinspektion/avrapportering till miljöenheten kvarstår. Därmed är problemet med konstgräsgranulat 

löst både på kort och lång sikt och kan avrapporteras som klart från föreningens sida på årsmötet. 

 
§9 Oljeförorening i Älta Våtmark 
I höstas, 2021-11-22, sprang ett dagvattenrör mellan Älta ishall och Stavsborgs fotbollsplan läck. När 

röret grävdes upp påträffades föroreningar, bl a ett oljespill i marken, vilket tros härstamma från 60-

talet i samband eller före att Älta Centrum byggdes. Tillsynsman från Nacka kommun åkte ut och 

inspekterade samt vidtog åtgärder för att häva oljeutsläppet, som rann ut i den bäck belägen i västra 

Älta Våtmark som mynnar i Ältasjön. Se bifogad information från kommunens miljöchef. 

Oljeförorening i 

Älta.pdf
 

§10 Förvaltning av Nackareservatat och Flatens naturreservatat 
Ordförande deltog i ett möte med Stockholms Stads förvaltare av Nackareservatet 2020-05-19 

gemensamt med och initierat av Ältens Fiskeklubb. Vi diskuterade frågor om skötsel av 

Nackareservatet, inklusive kommunal sjöväxtklippning längs Ältasjöns stränder, slyröjning och 

framtida utökning av spänger och bygge av trappa på naturstigen längs sjöns norra strand, förvaltning 

av befintliga fiskebryggor, slamsugning av skärmbassängen i Kasbyviken, upprustning av den 

förfallna bryggan vid Kasbyvägan som bildar del av gångbroförbindelsen, förbättrad mätning av 

reglering av vattenståndet i sjön samt förslag om besöksräknare vid naturreservatsentrén vid 

Kolarängsvägen.  

Enligt den senaste besöksstatistiken för Nackareservat, var antalet besökare rekordstort under 2020. 

Under 2020 var antalet något lägre men större än 2019. 

Stigen runt sjön spångades 2020 samt 2021, samt färdigställdes i januari 2022 med en ny trätrappa. Nu 

är den fem kilometer långa stigen runt sjön, som föreningen Rädda Ältasjön drivit komplett. Möjligen 

borde den skyltas.  

Mötes beslutade att FRÄS skriver historiken kring ”stigen runt sjön” och rita en karta samt lägger ut 

den på webben/facebook mm och uppdatera utställningsskärmen med infon.  
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§11 Nacka Naturvårdsråd 
Martha representerar föreningen på Nacka Miljövårdsråd, som håller 3-4 möten per år. Hon deltar när 

det finns frågor relaterat till Ältasjön på dagordningen, annars inte. 
 
§12 Ny Grön Stad 
Ny Grön Stad är ett nätverk med miljöorganisationer och nätverk som drivs av Stockholms läns 

naturskyddsförening. Nätverket har varit vilande ett par år men nu återstartats med ny ordförande Lena 

Vängstam. Två möten har hållits där Ordförande deltog på det senaste.  

 
§11 Bagarmossen/Skarpa By 
Ett program för Bagarmossen och Skarpnäck/Skarpa by antogs 2016-10-27 av Stockholms 

Stadsbyggnadsnämnd. 
https://etjanst.stockholm.se/byggochplantjansten/pagaende-planarbete/planarende/2014-12380 

På Ny Grön Stad mötet i februari 2022 rapporterades att detaljplan för Skarpa By nu är i görningen. 

Staden planerar en slags ”ekoby”. FRÄS bevakar om det kommer någon detaljplan. 
 
§12 Övriga frågor 
Hela Nacka är ett nätverk i Nacka som formerades till kommunalvalet 2018. Det har varit passivt 

under en tid men har nu tagit nya tag. 2018 drev de bl a medborgarförslaget om Våtmarkspark i Älta 

C. Vi kan se om vi eventuellt kan samarbeta även framgent. 

 
§13 Nästa styrelsemöte 
Nästa styrelsemöte beslutades hållas direkt efter årsmötet 2022-03-31. Det blir ett kort konstituerande 

styrelsemöte samt statusuppföljning inför eventet 2022-04-07. 

 

 

Ordförande tackade de närvarande och mötet avslutades. 

 

 

 

Vid protokollet Justeras   

 

 

 

Lina Olsson  Martha Bengtsson 
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